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April, Mai og Juni. 
President Jorunn Fjørtoft 

 
Redaksjon: Geir Magne Ingeborgvik, Øyvind Haugen, Ewa Hildre, Svein Hoel, Thor Grønmyr og 

Lidvar Sunde.  
 
Møte 9.april. 2019 

Digernes Næringspark" v/ Jan 
Petter Larsen 
Bursdager: Svein Magne 3. april 
og Bjørn Johnsen 8. april. 

Past president Rolf D. åpnet 
møtet. Han kunne også opplyse at 
den nyåpnete trimparken allerede 
er i bruk og godt besøkt av 
nærmiljøet. 
Han ga deretter ordet til Bjørn S. 
som introduserte kveldens 
foredragsholder Jan Petter Larsen, 
adm. dir. i Wenaas Kapital  AS. 
Tema: Digerneset næringspark. 
Han tok oss med på en reise fra 
oppstart av utbyggingen i 2008 og 
til i dag, samt planene videre. 
Wenaas Kapital AS har vært 
gründeren av næringsparken, og 
er i dag hovedeier sammen med 
Møller eiendom. De har også 
engasjert seg i  utbygging i andre 
kommuner, bl.a. Strandgaten 
Brygge og Midt Moa 
leilighetskompleks i Ålesund, og 
bygningen som huser REMA 1000 
i Brattvåg.  
 
Ved utbyggingen av Digerneset 
Næringspark har selskapet flyttet 
2.000.000 kubikkmeter fjell, 
tilsvarende ca. 200.000 lass med 
dumper, og området er planlagt 
ferdig utbygd i 2025. For oss som 
ofte har kjørt forbi i løpet av 
denne tiden, har det vært smått 
utrolig å se den gradvise 
utviklingen frem til dagens 

næringsområde med godt tilbud 
av forskjellige typer forretninger. 
Ca. 2/3 av området er nå ferdig 
utbygget, og etablerte 
arbeidsplasser på de 
lokasjonene som selskapet har 
bygget er ca. 650 i dag, og målet 
er å skape ytterligere 3-400 
arbeidsplasser frem til området 
er ferdig utbygd. 
 
Nye Ålesund må tenke helhetlig 
utvikling for å vokse, og det er 
viktig med riktig areal på riktig 
plass med riktig logistikk. 
Ålesund sentrum er pr. i dag 
nærmest fullbygget, og 
Moa/Breivika har heller ikke 
mye ledig areal, slik at 
Digerneset har mye å tilby i 
tiden fremover. Folkeveksten de 
siste årene har vært stort i 
områdene rundt Digerneset, i 
forhold til kommunene lenger 
østover i fylket der man til dels 
ser fall i antall innbyggere. 
Det er viktig å se fremover hvor 
folk vil bo, bygge ut for 
fremtiden og følge 
samfunnsutviklingen selv om 
man ikke liker den. Digerneset er 
et regionalt knutepunkt, både 
nå og i fremtiden, nye 
veiløsninger vil naturlig komme 
hit og forbinde oss med 
områdene sør for Storfjorden. 
 
 Det var mange spørsmål etter 
foredraget, og alle var ikke like 
glade for utviklingen av store  

kjøpesentra på bekostning av 
lokale områder rundt omkring i 
kommunene. Det ble allikevel en 
saklig debatt der vi nok må innse 
at samfunnsutviklingen går videre 
og endrer seg uansett hva vi må 
ønske. 

 
 
Det ble også spørsmål om hva 
som var planene for den nylig 
oppstartede utbygging av 
området rundt Scania-bygget, 
men dette inngår ikke i Digerneset 
næringspark, utbygger der er 
Skodje næringspark AS med 
Waagan Holding som største 
aksjonær og Per Waagan som 
styreleder. Foredragsholderen 
kunne av naturlige årsaker ikke 
svare på det spørsmålet. 
 
Vi gikk et stykke over tiden før vi 
fikk svar på alle våre spørsmål og 
luftet alle våre bekymringer for 
fremtiden til butikktilbudet i 
nærmiljøet, men det var et meget 
interessant og engasjerende 
foredrag, og foredragsholder fikk 
fortjent applaus og et eksemplar 
av ”Småkraftverk” før vi gikk hvert 
til vårt. 
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Møte 23.april. 2019 

Barn sine retter med Marit 
Bruseth. 

Bursdager:  
President Jorunn åpnet med 
dagens ”gruk”, ingen bursdager 
siden forrige uke. Flere gjester, 
ektefeller av rotarianere. 
Hun ga deretter ordet til Marit 
Johanne Bruset, oppvokst i 
Brattvåg, nå bosatt i Ålesund. 
Utdannet psykolog i 1982 og 
barnefaglig sakkyndig fra 1996. 
Marit har de siste årene engasjert 
seg i den offentlige debatten om 
barns rettigheter, og mener at det 
er viktig å se nærmere på hva 
Prideideologien som FRI 
(foreningen for kjønns- og 
seksualitetsmangfold) står for. FRI 
sto som arrangør av Prideparaden 
i Ålesund i 2018, og står også som 
arrangør og medarrangør for de 
fleste Prideparader her i landet. 
Marit og flere andre tror at mange 
av de som deltar i paradene ikke 
har satt seg inn i hva FRI faktisk 
står for, og deltar i paradene som 
om det er en støtte til de 
homofile slik det var i 
utgangspunktet da foreningen 
oppsto.  FRI har ca. 2000 
medlemmer, har sine røtter i 
homokampen som startet som en 
borgerrettighetskamp på 1960-
tallet. Fra å være en viktig 
stemme for de homofiles 
rettigheter har foreningen i dag 
en mye bredere agenda og 
kampen har nå blitt til et 
venstreradikalt identitets politisk 
prosjekt der det i vestlige land i 
stadig mindre grad handler om 
generell likeverdighet og i stadig 
større grad om for positiv 
særbehandling for stadig smalere 
definerte grupper. 
Ideologien til FRI rokker ved våre 
grunnleggende verdier når det 
gjelder familie, foreldreskap, slekt 
og kontinuiteten mellom 

generasjonene. FRI forfekter en 
radikal kjønnsideologi der alle 
typer kjønn, kjønnsuttrykk, 
kjønnsidentiteter og seksuelle 
orienteringer er 
likestilte ”normalvarianter”. Det 
samme gjelder for all 
seksualitet, alle seksuelle 
handlinger mellom samtykkende 
og likestilte voksne og alle typer 
samliv. 
 
Den monogame familien der 
biologiske foreldre oppdrar sine 
felles barn i et samarbeid og i en 
dialog er historisk vurdert som 
en kjerneverdi i samfunnet vårt. 
Gjennom det to kjønnede 
foreldreparet blir familiebånd 
etablert og slektskap dannet. 
Slekt binder generasjoner 
sammen og barnet blir en del av 
en større sammenheng og med 
røtter i et større fellesskap. 
FRI kjemper for å utvide 
familiebegrepet, noe som 
innebærer dekonstruksjon av 
familien og avskaffelse av 
forholdet mellom mann og 
kvinne som det naturgitte 
grunnlaget for familien. Dette 
har radikale konsekvenser også 
for slekt og slekts tilhørighet, og 
når det gjelder forholdet mellom 
generasjonene. De reiser også 
kravet om surrogati, noe som 
forutsetter retten til 
eggdonasjonen som pr. i dag 
ikke er tillatt i Norge. Det drives 
imidlertid en intens 
lobbyvirksomhet spesielt inn 
mot de 
stortingsrepresentantene som 
hittil har vært imot 
eggdonasjon. 
Norge har ratifisert FN sin 
barnekonvensjon, og i artikkel 
7.1 står det at et barn skal, så 
langt det er mulig, kjenne sine 
foreldre og få omsorg fra disse. 
Erfaringene viser at savn av 
biologiske foreldre går igjen hos 

barn som er adoptert, og det 
samme oppleves også hos 
donorbarn verden over. 
Godkjenning av fri eggdonasjon vil 
bli på de voksnes premisser, uten 
at barna blir hørt. 
Marit presiserte at hun støtter de 
homofiles kamp for rettigheter, 
men er sterkt imot og skremt av 
den ideologien som FRI forfekter 
der barnas rettigheter blir satt 
helt til side. 

 
Møtet gikk på overtid denne 
gangen også, det var flere 
spørsmål fra salen, og det var 
tydelig et tema som interesserte 
forsamlingen. Til slutt fikk Marit 
sin velfortjente applaus, i tillegg til 
klem og blomster av president 
Jorunn. 
 
Møte 30.april. 2019 
Dugnad i kirkeparken. 

Bursdager: Sindre og Arne V. 24. 
april. 

Den årlige dugnaden i kirkeparken 
før konfirmasjonssøndagen ble 
som vanlig utført med stil, og alle 
arbeidsoppgavene ble utført slik 
at parken fremsto som ryddig, 
uten blader eller annet rusk på 
plenene. 

Blomsterbedene likedan, og vi fikk 
god hjelp av Harald Hagen 
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m/utstyr til nedskjæring av roser 
og diverse trær. Rolf Haugerud har 

hatt denne oppgaven i alle år så 
vidt jeg kan huske, men er nå 

pensjonert fra dette i sitt 94. år. 

Tusen takk for innsatsen i alle 
disse årene! 

 
Etter utført arbeid var det kaffe og 
boller i lysthuset, vel fortjent, og 
Jorunns boller var som vanlig 
velsmakende. 
 

 
 
Møte 07.mai. 2019 
Anne Berit Olsvik. 

Bursdager:  
President Jorunn åpna møtet og 
ga ordet til kveldens hovedpost. 
Tema - Hvordan ser du andre og 
hvordan ser andre deg. 
Har 30 års erfaring  som Business 
Mentor. Arbeider i Insigt 
Discovery  Consept. 
Snakka om kommunikasjon og 
bruk av farger til identifisering.  
Identifisering gjennom farger i 
forhold til styrke og svakheter. 
Bruk av fire farger og 
identifisering gjennom ulike 
personligheter. Beskriv eigen 
person gjennom  
Styrker og svakheter. Stikkord 
innafor psykologien med introvert 

og ekstrovert person. 
Bruk av sanser og intuisjon for å 
beskrive egenskaper. 
Avslutta foredraget med praktisk 
engasjement i å løyse oppgåver 
til å beskrive egen og andre sin 
plassering i forhold til 
kortsystem. 
 
Møte 14.mai. 2019 
Fritt møte. 

Bursdager: Andres Lausund 14. 
mai. 

Orientering om programmet 
videre utover mot sommeren. 
Det ble orientert om dugnader 
videre framover. Aktuelle 
dugnadsområder er 
Brattholmen og 
Synnalandsvatnet. 
 
Uformelt møte vidare og praten 
gjekk livleg rundt borda 
 
Møte 21.mai. 2019 

Hovudpost Einar Tore Bjørlykke. 
Birøkter. 
Bursdager: 

Arbeider som sjukepleiar på 
Ålesund Sjukehus på Psykiatrisk 
avd. 
Jobber nattevakter og bruker 
mykje av fritida si til birøkting. 
Starta tilbake i 1988 med å fatte 
interesse for birøkt. 
Inntekter frå birøkter vert salg av 
honning og bier til andre 
birøktere. 
Biene er plassert ut i Samfjord 
området om vinteren og i 
Valldalen om sommeren. 
Første året hadde han 
produksjon på 70 kg honning på 
ei kube. Det er fortsatt rekord. 
I 2019 regner han med ei 
omsetting på 1,2 mill. 
Talet på i bikuber har auka jamt. 
Har no 300 kuber til 
honningproduksjon og 200 
kuber til salg av bier. 

For å klare å komme i gang har 
han fått tilskudd frå 
næringsfondet i Haram kommune. 
Refusjon av sukkeravgift gjer det 
muleg å tene penger på birøkting. 
Han orienterte detaljert om 
birøkting og bier.  Vitna om stor 
kunnskap om temaet. 
Har fortalde om arbeidere, droner 
og dronninger. Posisjonen til 
dronninga vart belyst detaljert.  
Bier fødd i ei kube vert alltid i den 
kuba. Vakthold og sikring av at 
uvedkommande ikkje skulle  
kome inn 
Har investert i ny produksjonshall 
og slyngelinje. 
Produksjon av 300 dronningar 
årleg går 200 til salg og 100 til 
egne samfunn. 
Røsslyng er sentral i produksjon 
av honning i området. Norge gror 
igjen av skog. Dette fører til 
mangel på røsslyng. 
Før vinteren vert biene fora opp 
med sukkerlake. 

 
Takker Einar Tore for eit 
engasjerande program. Timen 
gjekk fort. 
 
Møte 28.mai. 2019 

Hovudpost Skuret Porselen / 
Design 

Bursdager: 
 

Magne L i programkomiteen 
ønska velkommen. 
 
Ann- Helen Davik og Ronny Nogva 
var vertskap for kveldens program 
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Bur i Brattvåg og har kjøpt Davik- 
huset. Dette vert pussa opp og 
Ronny fortalde at dette er tredje 
huset dei renoverer.  
Har er utdanna tømrer. Har 
omskulert seg og arbeider på 
fiskebåt. Har tidlegare vore 
skipper i Davik rederiet. Har 
saman med andre no kjøpt båter 
og driv linefiske.  
Dei har 54 tilsette og det har blitt 
ei bedrift som treng 
administrering. Har ført til at 
Ronny har brukt mykje tid på land. 
Starta med ein båt og 
opparbeidde god eigenkapital. 
Kjøpte ein båt til og forsøkte å gå 
nye veger som slo feil. Dette har 
kosta ein del og inntjening på båt 
nr to har ikkje vore så gunstig. 
Det er mulig å få kjøpe fisk på 
Davikbuda no. Har ein spesielle 
ønsker vert dette skaffa. 
 
Ann-Helen arbeidde 20 år som 
frisør.  
Omskolerte seg med 
Kunstfagskule i 2 år, gjekk inn på 
Grafisk design. 
Vann pris i design til 
Klippfiskakademiet og dette har 
påverka retninga på kunsten 
henna. 
Har studert signaturmerker i 
Nidarosdomen. Opphavet var 
interessa for merka til 
steinhoggere i Nidarosdomen. 
Gotisk stil og reine linjer har 
inspirert ho. Ønsker å sette eigne 
signaturer gjennom merking i 
produksjonen sin. 
2017 starta ho eige firma og åpna 
butikk i OKT 2018 

Blander porselen sjølv og fortel 
at det vert lett litt svinn i 
brenning av produkt. Lett for at 
dei vert knuste. Må bytte former 
ofte. Dette kompliserer 
produksjon av serier for former 
vert vanskeleg å lage heil like. 
Søker mot maritimt i 
produksjonen sin.  
Spennande og interessant 
program.  
 
Møte 4.juni 2019 

Hovudpost: Besøk Søviknes 
verft, omvising cruiseskip 

Bursdager: Rolf Rørhus 29. mai. 

 
Denne kvelden tok vi turen til 
Søvika og fikk en flott omvising 
om bord i cruise skipet til 
Ponant som Vard Søviknes skal 
levere om ca. to uker. Før 
omvisingen fikk vi informasjon 
om verftet og historien fram til i 
dag frå Jens Morten og Geir 
Arne. Deretter gikk vi om bord 
og fikk sett alle områder i skipet. 
Nesten ferdig, men fortsatt litt 
igjen før levering. 
 

 
 

Møte 11.juni 2019 

Hovudpost: Dugnad trimparken 
Bursdager: Sigrid 10. juni 

I dag var det dugnad på 
«Vassenden Trimpark». 11 
personer møtte til ei trivelig og 
travel økt. Arne T. hadde skaffet 

til veie 15 tonn med grus og 5 
tonn med mold som skulle 
plasseres utover. Vi hadde 4 
trillebårer, 3 spader, 3 river, 3 
gravser til rådighet til jobben. 
Arbeidet gikk unna med liv og lyst. 
Ferdig med grusen ble det 
kaffepause. Tove hadde med kaffe 
og hjemmebakt skuffekake. 
Nydelig! 

  
Etter pausen ble skråningene 
kledd med mold og klargjort for 
såing. En effektiv dugnad var 
unnagjort. 
 
 
Møte 18.juni 2019 

Hovudpost: Fisketur til Dryna 
Bursdager: Helge Austbø. 14. Juni. 

 

I kveld hadde vi fisketur til Dryna. 
Det var en forventningsfull gjeng 
so entret ferga 17:50 fra Brattvåg. 
Vi ble etterhvert 15 personer 
inklusive AG som også  ville være 
med oss.  

Ettersom ingen meldte seg til 
fisking ble dette en amputert 
utgave av turen til Dryna, uten 
fisk, bare reker med tilbehør. Det 
fungerte helt fint.  
Vi ble mottatt av en blid og 
sprudlende vertinne som ønsket 
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oss alle velkommen. Rolf H. 
ankom Dryna tidlig på 
ettermiddag så Svanhild og han 
hadde kost seg skikkelig før vi 
andre ankom. 

Kvelden gikk unna med god mat, 
drikke og mye prat. President 
Jorunn oppmodet AG om å si 
noen ord. Hun berømmet klubben 
vår for alt vi gjør for lokalmiljøet. 
Sindre og Sylvei fortalte malerisk 
om sine opplevelser på 
Rotarymøter i utlandet. 
Plutselig var det noen som 
oppdaget at ferga var på vei og 
oppbruddet skjedde i full fart. 
Sindre og Sylvei ble igjen for å 
rydde etter oss. De skulle komme 
seg hjem på neste ferge. Tusen 
takk Sylvei og Sindre.  
Tusen takk til Svanhild for at hun 
velvillig tar imot oss år etter år. 
 

Møte 19.juni 2019 

Hovudpost:  
Dugnad Brattholmneset 

Bursdager: 
Etter et rekreasjonsopphold hos 
Vard Brattvaag, ble flytebrygga 
med landgang lagt på sin vante 
plass igjen i Maggevågen på 
Brattholmen.  

Dugnadsgjengen på sju fra 
Brattvåg Rotaryklubb gjorde 
jobben nå i ettermiddag. En 
spesiell takk til «fagansvarlig» 
Rune M. Fjørtoft, slepehjelp fra 
Vard Brattvaag og vår egen Bjørn 
H.  som  stilte  med  følgebåt  og  
som  fikk  æren  av  å  være  
førstemann med å legge til den 
restaurerte flytebrygga. 
Vel blåst! 
 
Møte 25.juni 2019 

Hovudpost: Presidentskifte 

Bursdager: Lidvar 22. juni. 
Da er vi kommet til avslutning av 
Rotaryåret med presidentskifte. 
Jorunn takket av som president i 
fin stil og leverte kjede og klubbe 
videre til Harald.  

 
Jorunn holdt en fin tale hvor hun 
takket hele klubben for det vi har 
gjennomført i løpet av året. Hun 
såg også litt fremover og mente 
at vi har en fin fremtid som klubb 
og  mange  oppgaver  å  ta  oss  til  
med.  
Så var det Haralds tur. Han takket 
for tilliten og gledet seg til et år i 
presidentstolen. Han har mange 
ideer  om  hva  vi  skal  gjøre  
fremover og hvilke oppgaver som 
ligger  klar  for  å  løses.  Han  ble  
anmodet av avtroppende 
president om å be forsamlinga 
forsyne seg av det gedigne 
matbordet. 

 
Vi var som seg hør og bør ikke sen 
om å følge opp anmodningen. 
Praten gikk livlig og alle tok for seg 
av deilige smørbrød og kake. 
Bjørn  S.  takket  Jorunn  for  en  fin  
tale  og  for  vel  utført  arbeid  som  
president. 

 
 


